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Protokół Nr XVI/2012 

z XVI zwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino 
z dnia 26 września 2012r. 

 
Sesja Rady Gminy odbyła się w sali narad Urzędu Gminy w Lubominie. 
Początek obrad o godz: 10:00 – zakończenie 13:35. 
 
 Stan Rady Gminy - 15 radnych 
 Radnych obecnych - 12 radnych 
 
Listy obecności radnych oraz gości stanowią załącznik nr 1,2 i 3 do nin. protokołu. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Paweł Miąsko. Przywitał Wójta Pana Andrzeja Mazura 
radnych, sołtysów oraz gości. Następnie, w oparciu o listę obecności, stwierdził prawomocność 
obrad i przedstawił projekt porządku obrad, który został przesłany radnym, wraz z 
zawiadomieniem o zwołaniu sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.  Informacja o działalności Wójta między sesjami. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Lubomino na rok 2012. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania stypendium w ramach 

Lokalnego programu wspierania uzdolnionej młodzieŜy. 
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia harmonogramu wniesienia 

przez Gminę Lubomino wkładów na podwyŜszenie kapitału zakładowego do zakładu 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z o.o. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych na 
terenie Gminy Lubomino. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Lubomino, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody  ustalenia  opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za 
pojemnik.; 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy 
Lubomino. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

12. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego programu Wspierania Rodziny na  lata 
2012 – 2015. 

13. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej w 
Lubominie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia sołectw Bieniewo i Wolnica do Programu Odnowy 
Wsi Województwa Warmińsko – Mazurskiego. 

15. Wnioski i zapytania radnych, sprawy róŜne. 
16. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
17. Zamknięcie obrad. 
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Jednocześnie zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do porządku obrad. 
 
Wójt Andrzej Mazur – wnioskował o zdjęcie z porządku obrad pkt. 8 podjęcie uchwały w sprawie  
wyboru metody  ustalenia  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej 
opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik . Poinformował, Ŝe rozpoczęto dyskusję w sprawie 
ustalenia jak najbardziej sprawiedliwej dla wszystkich opłaty za odbieranie odpadów komunalnych, 
dlatego teŜ trzeba ten punkt  przenieść na najbliŜszą sesję. 
 
Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie wniosek p. Wójta, który przegłosowano 11 głosami 
„za” oraz 1 „wstrzymującym”. 
 
Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie – przegłosowano jednogłośnie. 
 
 
Ad.2. Informacja o działalności Wójta między sesjami. 
  
Wójt Andrzej Mazur  – przedłoŜył radzie informację dotyczącą swojej działalności w okresie 
między sesjami tj od 27 czerwca do 26 września 2012r. 
 
Informacja stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 
W związku z przedstawioną informacją zgłoszono następujące pytania: 
 
Radny Piotr Trojan  – zwrócił się z prośbą o wezwanie na sesję Ireneusza Gołębiewskiego –  
     pracownika UG. 
 
Radny Waldemar Balul – poprosił o rozszerzenie pkt. 8 informacji. Na czym ma polegać 
modernizacja dróg gminnych w obrębie Lubomino, łączących ulicę Szymanowskiego z drogą 
powiatową Lubomino – Wolnica, łącznie z ulicą Baranowskiego? 
 
 
Wójt Andrzej Mazur – odpowiadając poinformował, Ŝe droga, która jest ul. Baranowskiego ma 
być drogą z chodnikiem, lampami i asfaltem. Natomiast droga łącząca ulicę Baranowskiego z byłą 
hydrofornią, będzie wyposaŜona w trzy lampy, a nawierzchnia zostanie usypana kruszywem. Droga 
łącząca ul. Baranowskiego z drogą powiatową będzie usypana tylko kruszywem. 
 
Radny Piotr Trojan – nawiązując do pkt 8 informacji zapytał czy nie występuje czasem błąd w 
wypisanych ofertach cenowych firm dlatego, Ŝe wygrała firma DROG – MAR Marek Pieczyński 
Braniewo z ofertą na kwotę 17.266,00 zł mimo, Ŝe Pracownia Projektowa śuromin miała ofertę na 
kwotę 6396,00 zł. 
 
Pracownik UG Dorota Dunio–  poinformowała, Ŝe wystąpiono do Pracowni Projektowej śuromin 
o dokładne skalkulowanie ceny, która wydała się zbyt niska. Nie otrzymano Ŝadnej odpowiedzi na 
pismo, ponadto nie moŜna było skontaktować się w Ŝaden sposób z tą firmą ani telefonicznie, ani 
mailowo. 
 
Wójt Andrzej Mazur – dodał, Ŝe zamawiający ma prawo odrzucić ofertę z tytułu raŜąco niskiej 
         ceny. 
 
Radny Piotr Trojan  – „ W związku z tym , Ŝe róŜnica w cenie drogi jest około 100 tysięcy złotych 
chciałbym aby p. I. Gołębiewski miał szczególny nadzór i kontrolę nad tą drogą, nad jakością 
wykonania i materiałami”. Nawiązując do tego co powiedział Pan Wójt, Ŝe nie ma funduszu rolno – 
leśnego oraz, Ŝe problemów z pozyskiwaniem funduszy zewnętrznych moŜna spodziewać się coraz 
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więcej poprosił, aby nadzór p. I. Gołębiewskiego był szczególny. 
 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz – zapytał , jak to się stało, Ŝe kruszywo pomimo złego stanu, bez 
Ŝadnej kontroli jakościowej zostało zawiezione na miejsce konkretnie określone. „Zareagowano 
dopiero dzień później po mojej interwencji a nie przed. Interweniowałem 27 maja a p. Gołębiewski 
powiedział, Ŝe kruszywo do badania zostało wysłane  wcześniej , co jest nie prawdą. Samo badanie 
i wysłanie tego badania było dopiero 28 maja. Dlaczego więc kruszywo  dotarło na drogi oraz jak 
to jest moŜliwe, Ŝe 240 ton uleciało uwadze fachowcom”. 
 
Wójt  Andrzej Mazur – poinformował, Ŝe zły stan kruszywa został  zauwaŜony, dlatego teŜ, to na 
jego wniosek a nie radnego p. S. Sienkiewicza, p. I. Gołębiewski- pracownik UG znalazł firmę 
zewnętrzną, która zrobiła badanie. Dodał, Ŝe zbiegiem okoliczności jest to, Ŝe pojechał dzień po 
interwencji Radnego S. Sienkiewicza. „ Dla nas jest taniej rozwieźć od razu kruszywo po terenie 
całej gminy za te same pieniądze, niŜ zwozić  na plac, najmować koparkę, najmować sprzęt i 
rozwozić później. Skoro wiemy na które drogi ma iść kruszywo to od razu dostawy idę tam gdzie 
powinny iść. Z punktu widzenia ekonomi jest to dla nas korzystniejsza sytuacja”. 
 
Pracownik UG Ireneusz Gołębiewski -  dodał, Ŝe poinformował  radnego p. S. Sienkiewicz o tym 
, Ŝe kruszywo zostanie dopiero wysłane do badania w Dąbrowie gdzie ma swoje laboratorium 
Przedsiębiorstwo Robót Drogowo - Budowlanych w Lidzbarku Warmińskim. Nie powiedział 
natomiast, Ŝe zostało wysłane. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz – w związku z powyŜszym poprosił p. Wójta o nagranie z sesji 
majowej. 
 
Radny Piotr Trojan – odnośnie pkt. 4 informacji zapytał, czy wkład gminy w inwestycję budowa 
chodnika w Wolnicy był finansowy oraz czy inwestycja została juŜ skończona? 
 
Wójt Andrzej Mazur  – odpowiedział, Ŝe wkład Gminy w inwestycję był finansowy. 
 
Pracownik UG Ireneusz Gołębiewski – dodał, Ŝe inwestycja nie została jeszcze skończona. 
Przewidywany jest jej drugi etap zgodnie z dokumentacja techniczną. „Jest projekt opracowany 
przez Zarząd Dróg Powiatowych w Lidzbarku Warmińskim”. 
 
Wójt Andrzej Mazur – „ Jak Zarząd Powiatu Lidzbarskiego przedstawi koszty budowy to  obciąŜy 
nas 50 % kwotą”. 
 
Radny Piotr Trojan – odnośnie pkt 5 informacji zapytał co było robione w bibliotekach za takie 
symboliczne kwoty?. 
 
Wójt Andrzej Mazur – odpowiadając poinformował, Ŝe przed biblioteką w Lubominie został 
połoŜony polbruk, natomiast w bibliotece w Rogiedlach została zrobiona łazienka wraz z wymianą 
drzwi i malowaniem. „Robocizna była nasza”. 
 
Radny Stanisław  Sienkiewicz – odnośnie pkt. 2 informacji zapytał kto wykonywał dokumentację 
projektową dotyczącą zadania „ Rozbudowa i modernizacja budynku Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Wolnicy”. 
 
Pracownik UG Dorota Dunio – poinformowała, Ŝe dokumentacja została wykonana przez Pana 
Franciszka Jurgielewicza z Lidzbarka Warmińskiego. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz – zapytał odnośnie pkt 15 informacji z jakich środków  był 
finansowany namiot VIP-ów podczas DoŜynek Gminnych w Wapniku? 
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Wójt Andrzej Mazur – odpowiedział, Ŝe namiot był dla gości z gminy Vrees, finansowany z wpłat 
sponsorów tj.:  Nadleśniczego z Ornety, Nadleśniczego z Kudyp, WBS w Jonkowie , p. Marka 
Pilasa , p. Dariusza Kowalewskiego.  

 
Ad.3 Podjecie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Lubomino na rok 2012. 
 
Skarbnik Gminy Maria Wojtczak – zapoznała zebranych z projektem uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 
 
Radny Piotr Trojan  – „Na planowany remont dachu zaplanowano 10 tyś zł. Czy nie ma tu błędu? 
Czy nie warto pomyśleć o remoncie urzędu?” 
 
Wójt Andrzej Mazur  – „Robiona będzie połowa dachu. Remont urzędu chciałbym zrobić w 
jednym projekcie. Jest potrzeba dobudowania nad salą i łącznikiem pomieszczeń, poniewaŜ jest ich 
za mało. Będziemy musieli gdzieś posadzić pana Policjanta, gdzieś zrobić stanowisko dla osoby 
zajmującej się odpadami, ponadto mamy za małe archiwum”. 
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu- 11 głosami „za” oraz 1 
„wstrzymującym” podjęła uchwalę w sprawie zmian w budŜecie Gminy Lubomino na 2012r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 
 
 
Ad.4. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania stypendium w ramach 
 Lokalnego programu wspierania uzdolnionej młodzieŜy. 
 
Wójt Andrzej Mazur  – zapoznał zebranych z projektem uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 
Nie wniesiono Ŝadnych uwag, w związku z powyŜszym Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczkach w posiedzeniu przy 9 głosach „za: oraz 3 
głosach „wstrzymujących” podjęła uchwalę w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania 
stypendium w ramach Lokalnego programu wspierania uzdolnionej młodzieŜy. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 
 
 
Ad.5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia harmonogramu wniesienia 
 przez Gminę Lubomino wkładów na podwyŜszenie kapitału zakładowego do zakładu 
 Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z o.o. 
 
Posiedzenie opuścił radny Radny Piotr Trojan. 
 
Wójt Andrzej Mazur–  przedstawił projekt uchwały. Poinformował, Ŝe wszyscy członkowie 37 
gmin zawnioskowali jednogłośnie aby przesunąć wkłady gmin w związku z tym, Ŝe ten rok jest 
pustym rokiem. Dlatego trzeba z roku 2012 przesunąć 23 tys. na rok 2014.  
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 11 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
przyjęcia harmonogramu wniesienia przez Gminę Lubomino wkładów na podwyŜszenie kapitału 
zakładowego do zakładu  Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z o.o.  
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Uchwała stanowi  załącznik nr 7 do nin. protokołu. 
 
Ad.6. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych 
 na terenie Gminy Lubomino. 
 
Na posiedzenie powrócił Radny Piotr Trojan. 
 
Wójt Andrzej Mazur  – zapoznał zebranych z projektem uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Policzyliśmy koszty związane z utrzymaniem cmentarzy za ostatnie półrocze i okazuje się, Ŝe  
dochody sięgają 66 % kosztów w związku z tym, padł wniosek aby tę cenę urealnić. Nie jest to 
duŜy wzrost 14 %, ostatnia zmiana była w 2008r. Wszystko kosztuje, woda droŜeje, wywóz 
odpadów droŜeje a my w zasadzie głównie oprócz takich rzeczy pielęgnacyjnych typu: koszenie, 
usuwanie drzew, środki wykorzystujemy na wywóz odpadów, których jest coraz więcej. Ponadto 
jest koszt wody, która została doprowadzona na cmentarz i którą waloryzuje się  co roku o jakąś 
kwotę. Stąd podniesienie opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych. 
 
Radny Waldemar Balul - „UwaŜam za zasadne podniesienie kosztów w związku z tym, Ŝe opłata 
za odpady jest duŜo większa i będzie jeszcze większa”. 
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu 10 głosami „za” oraz 2 
głosami „wstrzymującymi” podjęła uchwalę w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy 
komunalnych  na terenie Gminy Lubomino. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do nin. protokółu. 
 
 
Ad.7. Podjecie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 
 właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Lubomino, na której nie zamieszkuj ą 
 mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
 
Pracownik UG Tadeusz Dębek – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Poinformował, Ŝe znowelizowana uchwała o utrzymaniu czystości i porządku w gminach zmienia 
system gospodarowania odpadami, który był dotychczas. Organy zostały obciąŜone odbieraniem 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych. Natomiast odbieranie 
odpadów od nieruchomości niezamieszkałych, typu: działki rekreacyjne i letniskowe, sklepy, 
urzędy, administracje, szkoły, gminy mogą przejąć o ile rada przyjmie taką uchwalę w celu 
ujednolicenia systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. „Na gminach ciąŜy obowiązek 
podjęcia szeregu uchwał, które do 1 lica 2013r. muszą być podjęte , poniewaŜ od tego czasu musi 
juŜ działać nowy system”.  
 
Radny Waldemar Balul – „Czy w tej uchwale zawarte są wszystkie nieruchomości?” 
 
Pracownik UG Tadeusz Dębek- „Tak. Gmina ma obowiązek odebrać odpady od wszystkich 
właścicieli nieruchomości  zamieszkałych i niezamieszkałych”. 
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie  podjęła uchwalę 
w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od  właścicieli nieruchomości na 
terenie Gminy Lubomino, na której nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
 usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
 zagospodarowania tych odpadów. 
 
Pracownik UG Tadeusz Dębek- - przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. „Przyjmuje 
się, Ŝe raz na dwa tygodnie będzie odbiór od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i 
niezamieszkałych na terenie Lubomina i na terenie Ełdyt Wielkich, natomiast raz w miesiącu od 
właścicieli nieruchomości zamieszkałych i nie zamieszkałych w pozostałych miejscowościach 
gminy. Mieliśmy wątpliwości, natomiast  tworząc projekt  sugerowałem się tym, Ŝe to juŜ zostało 
przyjęte. Taki system grał do dzisiaj, Ŝe w miejscowościach gdzie znajdują się spółdzielnie 
mieszkaniowe odbiór odbywał się regularnie co dwa tygodnie”. 
 
Radny Piotr Trojan  – „Dzisiaj jest to swoista dyskryminacja. Czy byłby problem gdyby  był zapis, 
Ŝe w pozostałych miejscowościach w ramach potrzeb, nie rzadziej niŜ raz na miesiąc?” 
 
Wójt Andrzej Mazur - „Spróbujmy jeŜeli przejdzie tak jak jest przez nadzór  Wojewody, to 
znaczy, Ŝe powinno przejść równieŜ róŜnicowanie stawki w zaleŜności od ilości osób”. 
 
Dyrektor Zespołu Szkół w Lubominie Maria Sienkiewicz- „Czy będzie odbiór elektrośmieci?” 
 
Pracownik UG Tadeusz Dębek – „Tak. § 2 projektu uchwały mówi o tym.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz – „ Moim zdaniem odnośnie wywoŜenia śmieci jest to niezgodne z 
prawem. Zgodnie z art. 32 konstytucji wszyscy mają prawo do równego traktowania wobec władzy 
publicznej. Konstytucja jest najwaŜniejszym aktem prawnym i przepisy jej stosuje się 
bezpośrednio. Ja tą kwestię na pewno zaskarŜę.” 
 
Radny Piotr Trojan  – „Mógłby Pan i powinien tą uchwałę zaskarŜyć, gdyby była tego typu 
sytuacja, Ŝe  śmieci nie są wywoŜone wtedy kiedy jest taka potrzeba.”  
 
Radny Waldemar Balul – „ Zgadzam się z p. S. Sienkiewiczem. Źle bym się czuł gdybym 
przegłosował tą uchwałę płacąc opłatę za mieszkańca taką samą jak mieszkaniec Gronowa, który 
miałby śmieci miesiąc przed swoim domem. Do tej pory nad wywozem śmieci czuwała firma 
wywoŜąca, która nie miała nakazu ustawowego, a w momencie gdy nakaz ustawowy ma gmina, 
robimy to wbrew prawu i wbrew konstytucji traktowania wszystkich równo. JeŜeli w ten sposób 
zostanie potraktowana reszta  mieszkańców to ja jestem stanowczo przeciw.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz – postawił wniosek aby odbiór śmieci kształtował się na poziomie 2 
razy w miesiącu we wszystkich miejscowościach na terenie gminy. 
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu odrzuciła wniosek radnego 
Stanisława Sienkiewicz przy 3 głosach „za”, 4 głosach „przeciw” i 5” wstrzymujących się”. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz – złoŜył kolejny wniosek aby odbiór odpadów odbywał się 
conajmniej raz w miesiącu od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i niezamieszkałych  na 
terenie Gminy Lubomino. 
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie przyjęła 
wniosek radnego p. S. Sienkiewicza. 
 
 Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie  podjęła 
uchwalę ze zmianą w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia  usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
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odpadów. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do nin. protokóou. 
 
Przewodniczący rady zaproponował 10 minutową przerwę. 
 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
 gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 
 Gminy Lubomino. 
 
Po przerwie na obrady nie powrócili- Radny Piotr Trojan oraz Radna Beata Boguszewicz. 
 
Pracownik UG Tadeusz Dębek – przedstawił projekt uchwały. Poinformował, Ŝe ustala się 
obowiązek zapłaty przez właścicieli nieruchomości za gospodarowanie odpadami w terminie do 
dnia 15 kaŜdego miesiąca za dany miesiąc. „Wcześniej była mowa, Ŝe do 10 lecz na komisjach 
ustalono, Ŝeby to był 15 z róŜnych przyczyn. Opłata o której mowa będzie wnoszono na konto 
Gminy ewentualnie w kasie Urzędu Gminy.” 
 
Wójt  Andrzej Mazur – „ Na komisjach były równieŜ wnioski aby opłaty w kasie za 
gospodarowanie odpadami zlikwidować, aby były płatne tylko na konto urzędu.” 
 
Pracownik UG Tadeusz Dębek - dopowiedział, Ŝe tryb uiszczania opłat określony w projekcie 
uchwały został przyjęty w celu zapewnienia płynności budŜetu gminy. „Chodzi o termin 
comiesięcznej płaty”. 
 
Radny Waldemar Balul – złoŜył wniosek o zniesienie zapisu z § 1 pkt.2 projektu uchwały „opłaty 
na konto Urzędu Gminy”. 
 
Rada Gminy w obecności 10 radnych uczestniczących w posiedzeniu przyjęła wniosek Radnego 
Waldemara Balula przy 9 głosach „za” i 1 głosie ” wstrzymującym”. 
 
Rada Gminy w obecności 10 radnych uczestniczących w posiedzeniu 9 głosami „za” oraz 1 głosem 
„wstrzymującym” podjęła uchwalę ze zmianą w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 
Gminy Lubomino. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr. 11 do nin. protokołu. 
 
Na obrady powrócił Radny Piotr Trojan. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie określenie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
 
Pracownik UG Tadeusz Dębek – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Dodał, Ŝe 
deklarację trzeba będzie składać w siedzibie Urzędu Gminy. „Deklarację winno się składać w 
terminie 14 dni od dnia zamieszkania dot. to osób nowo zamieszkałych lub powstania nadania 
nieruchomości odpadów komunalnych oraz w przypadku zmian np. jeŜeli ktoś się zamelduje lub 
wymelduje”.  
 
Na posiedzenie powróciła Radna Beata Boguszewicz. 
 
Radny Waldemar Balul –  odnośnie pkt. f deklaracji, który wymaga podania liczby osób 
nieruchomości zamieszkałej, zapytał: „Na jakiej zasadzie to będzie weryfikowane w związku z tym, 
Ŝe nie ma dzisiaj obowiązku meldunkowego?”. 
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Pracownik UG Tadeusz Dębek – odpowiadając poinformował, Ŝe według złoŜonej deklaracji 
przez właściciela nieruchomości będzie naliczona opłata. Będą kontrole a informacje podane w 
deklaracji będą weryfikowane. 
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie  podjęła uchwalę 
w sprawie określenie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr. 12 do nin. protokołu. 
 
 
Ad. 11. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego programu Wspierania Rodziny na 
   lata 2012 – 2015. 
 
Kierownik GOPS Halina Radzińska - przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Poinformowała, Ŝe Program mówi o zatrudnieniu asystenta rodziny. „Dlatego teŜ od miesiąca 
kwietnia zatrudniliśmy takiego asystenta”. 
 
Radny Piotr Trojan  – „ Kto jest tym asystentem?” 
 
Kierownik GOPS Halina Radzińska – poinformowała, Ŝe asystentem jest p. Małgorzata Kozioł – 
Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Wolnicy. Dodała równieŜ, Ŝe głównym celem 
programu jest pokierowanie przez asystenta rodzin nieudolnie wychowawczo w taki sposób by 
dzieci nie trafiły do placówki opiekuńczej, poniewaŜ to jest koszt teŜ gminy. JeŜeli natomiast 
dziecko trafi do takiej placówki zadaniem asystenta jest pokierować tak rodzinę, aby mogła 
odzyskać dziecko. W ustawie na 20 rodzin przewidziany jest 1 pracownik.  
 
Radny Piotr Trojan  – zapytał czy p. Małgorzata Kozioł jako asystent podjęła juŜ jakieś działania? 
 
Kierownik ŚDS Małgorzata Kozioł – „Tak. W tej chwili jest 5 rodzin z tego tytułu, Ŝe rodzina 
musi wyrazić zgodę na współprace z asystentem rodziny. „ 
 
Kierownik GOPS Halina Radzińska – „Z ustawy wynika, Ŝe pracownik socjalny gdy widzi, Ŝe 
rodzina jest nieudolnie wychowawczo, występuje z pismem do kierownika o przydzielenie 
asystenta rodziny,. Natomiast rodzina musi wyrazić na to  zgodę”. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz – „Jaka jest częstotliwość spotkań z rodzinami?” 
 
Kierownik ŚDS Małgorzata Kozioł – „ 2, 3 razy w tygodniu. Czasami jest potrzeba codziennych 
spotkań.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz– „Te osoby wiedzą i spotkania są ustalane?” 
 
Kierownik ŚDS Małgorzata Kozioł –– „Tak, są po prostu zaplanowane działania. Ustalam z 
rodziną co np. zrobi do mojego kolejnego przyjścia.” 
 
Radny Piotr Trojan  – zapytał czy rozeznanie p. Małgorzaty Kozioł jest na tyle głębokie, aby 
powiedzieć ile mniej  więcej rodzin potrzebuje takiego wsparcia w kontekście tych 20 rodzin oraz 
jaki jest koszt utrzymania asystenta?. 
Wójt Andrzej Mazur – zabierając głos odpowiedział, Ŝe to GOPS robi rozeznanie rodzin, które 
wymagają pomocy. Pani Małgorzata Kozioł ma juŜ konkretne, zdiagnozowane rodziny, które 
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potrzebują pomocy. Na dzień dzisiejszy jest 5 takich rodzin. 
 
Kierownik GOPS Halina Radzińska  – „JeŜeli chodzi o koszt zatrudnienia asystenta to 20% jest 
udziału gminy reszta  pieniędzy jest z konkursu. Napisałam do Ministerstwa Pracy i Polityki 
Społecznej i otrzymaliśmy około 10 tyś. na ten rok.” 
 
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie  podjęła uchwalę 
w sprawie uchwalenia Gminnego programu Wspierania Rodziny na  lata 2012 – 2015. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr.13 do nin. protokołu 
 
 
Ad.12. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej w 
Lubominie. 
 
Kierownik GOPS Halina Radzińska – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie  podjęła uchwalę 
w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej w Lubominie. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr. 14 do nin. protokołu 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia sołectw Bieniewo i Wolnica do Programu 
Odnowy Wsi Województwa Warmińsko – Mazurskiego. 
 
Wójt Andrzej Mazur  – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Dodał, Ŝe celem 
głównym przystąpienia sołectw do programu jest stworzenie planów odnowy miejscowości dla tych 
miejscowości.  
 
Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie  podjęła uchwalę 
w sprawie zgłoszenia sołectw Bieniewo i Wolnica do Programu Odnowy Wsi Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr. 15 do nin. protokołu. 
 
 
Ad. 14 Wnioski i zapytania radnych, sprawy róŜne. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko– poinformował, Ŝe przyszła pozytywna opinia z 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budŜetu za pierwsze półrocze 2012r. 
Opinia została zamieszczona na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy Lubomino. 
Ponadto przeczytał  pismo, które otrzymano z Prokuratury Rejonowej w Lidzbarku Warmińskim 
dotyczące postanowienia o odmowie wszczęcia śledztwa w sprawie: 
1.Przekroczenia uprawnień przez. Wójta Gminy Lubomino podczas realizacji inwestycji 
„Zagospodarowanie centrum miejscowości Lubomino i Wilczkowo gm. Lubomino„ w okresie od 
22 maja 2010 do 30 września 2010 tj. o czyn  z art. 231 §1 kodeksu karnego. 
2. Przekroczenie uprawnień przez Wójta Gminy Lubomino podczas realizacji inwestycji 
przebudowy drogi gminnej nr 116043 N Gronowo - Smolajny działka nr 81/1 obręb Gronowo gm.  
Lubomino - roboty uzupełniające w okresie od 1 lipca 2009 do 30 lipca 2009r. tj. o czyn z art. 231 
§1 kodeksu karnego, wobec braku danych dostatecznie uzasadniających podejrzenie popełnienia 
czynu zabronionego. 
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Dodał, Ŝe zawiadomienie o w/w przestępstwie nadesłane przez Stanisława Sienkiewicza wpłynęło 
za pośrednictwem Prokuratury Rejonowej w Lidzbarku Warmińskim do Komisariatu Policji w 
Ornecie w dniu 5 czerwca 2012r.  
Przeczytał równieŜ drugie pismo, które wpłynęło z Prokuratury Rejonowej w Lidzbarku 
Warmińskim do Wójta Gminy Lubomino dotyczące zawiadomienia o wszczęciu śledztwa w 
sprawie przekroczenia uprawnień przez Wójta Gminy Lubomino, pracowników Urzędu Gminy 
Lubomino oraz członków Rady Gminy Lubomino podczas realizacji inwestycji w gminie 
Lubomino w latach 2009 – 2010r., tj. o czyn z art. 231 §1 kk. 
 
Pisma w powyŜszych sprawach stanowią odpowiednio załączniki nr 16,17 i 18 do nin. protokołu. 
 
Radna Beata Boguszewicz – złoŜyła wniosek aby sformalizować sprawę placu wiejskiego w 
Wolnicy, który obecnie nie jest ani placem wiejskim ani gminnym.  
 
 
Radny Piotr Trojan  – zapytał p. Sekretarz i p. M. Sulikowskiej Radcy Prawnego o dwóch radnych, 
którzy od jakiegoś czasu nie bywają na sesjach, co moŜna w tej sprawie zrobić. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Miąsko – poinformował, Ŝe rozmawiał z tymi radnymi kilkakrotnie i 
zdecydowanie  nie udzielili odpowiedzi co zamierzają zrobić. 
 
Radca Prawny Marzena Sulikowska – „To jest społeczna sprawa, nie moŜemy takiego radnego 
ani zmusić ani odwołać”. 
 
Wójt Andrzej Mazur – poinformował, Ŝe radny który startował z jego komitetu zrezygnował po 
utarczkach z komisją rewizyjną. „Nie podobał mu się styl prowadzenia rozmów oraz sposób w jaki 
go traktowano. Ponadto musiał tłumaczyć się przed policją bo był oskarŜony o złamanie prawa 
przez Radnego Stanisława Sienkiewicza „. 
 
Radny Waldemar Balul – poprosił Przewodniczącego Rady aby na przyszłą sesję złoŜyć wniosek 
do zmian w statucie Rady Gminy, Ŝe uczestnictwo w sesjach rady jest dobrowolne ale nie rzadziej 
niŜ np. 6 razy na 12 sesji. 
 
Radca Prawna Marzena Sulikowska– oznajmiła, Ŝe nie widzi moŜliwości skutecznego 
wprowadzenia w statucie takiego zapisu. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz – zabierając głos poinformował: „, To nie ja stawiałem jakiekolwiek 
zarzuty. Dla mnie nie podobały się inwestycje. Komisja rewizyjna nie chciała ze mną rozmawiać, 
wszyscy bardzo dobrze o tym wiedzą, jest to bardzo dobrze ujęte w nagraniach i  protokołach. 
Nigdy Pana nie oskarŜałem to , Ŝe policja tak uczyniła czy prokurator to nie moja sprawa. Ja chce 
wyjaśnić dlaczego pewne daty w inwestycji nie powstały. To mnie głównie  interesowało bo coś na 
dokumentach jest a w rzeczywiście tego nie ma. To było moją intencją. Proszę nie próbować mnie 
oskarŜać, Ŝe ja jestem wszystkiemu winien. To prawda, złoŜyłem zgłoszenia i interesuje mnie pełne 
wyjaśnienie tego. JeŜeli to będzie bardzo jasne, klarowne to z góry wszystkich przepraszam,bo nie 
było moim celem oskarŜanie kogoś tylko wyjaśnienie sytuacji. Gdyby komisja to zrobiło w 
pierwszym etapie nigdy by do tego nie doszło. Ja nikomu Ŝadnych zarzutów nie stawiam, tylko 
stwierdziłem, Ŝe te inwestycje zostały wykonane nie tak jak powinny”. 
Ponadto zwrócił się do Wójta z zapytaniem jak kształtuje się kwestia bezdomnych psów w 
Gronowie?.  
 
Wójt Andrzej Mazur  –  „ Staraliśmy się Panu wyjaśnić te dwie inwestycje na tyle, ile mogliśmy, 
to co jest wiadome, to co jest w dokumentach krok po kroku. Tłumaczyliśmy się najpierw przed 
Prokuratura Rejonową bo Pan tam złoŜył skargę na nas. Prokuratura nie widziała Ŝadnych 
odstępstw  od prawa i umorzyła postępowanie. ZłoŜył Pan skargę do Prokuratury Okręgowej, 
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okręgowa przysłała do nas policjantów,którzy skserowali wszystkie dokumenty, które u nas były w 
urzędzie. Stwierdzili Ŝe nie ma podstaw do wszczęcia postępowania , więc złoŜył Pan zaŜalenie na 
prokuraturę bo nie jest tak, jak Pan chce. W tej chwili po zaŜaleniu na prokuraturę pewnie będzie 
wszczęte postępowanie, aby po raz trzeci wyjaśnić tę samą sprawę. Dla Pana moŜe jest tam coś nie 
jasne. Dla wszystkich którzy  sprawdzali było jasne . Skoro radni wysłuchali, stwierdzili i byli przy 
tych inwestycjach uwaŜali, Ŝe nie ma Ŝadnego problemu to Pan powinien dać się przekonać Ŝe 
rzeczywiście tak jest.  
Dodał, Ŝe o bezdomnych psach w Gronowie poinformował Pana Ireneusza Gołębiewskiego, który 
rozmawiał ze straŜakami i jeŜeli będą oni mogli to wyłapią psy wykorzystując do tego specjalny 
sprzęt. 
 
Radna ElŜbieta Stachura – MoŜejko- zapytała Przewodniczącego Rady czy  zostało wysłane 
pismo do kolei? Ponadto zwróciła się do Wójta z zapytaniem czyją własnością jest kolej gdyŜ 
miejsce to wygląda strasznie i nie ma tam dogodnych warunków aby zaczekać na pociąg. 
 
Przewodniczący Rady– poinformował, Ŝe po sesji na której została poruszona ta sprawa pismo 
zostało sformułowane i wysłane do kolei.  
 
Wójt Andrzej Mazur  – „PKP związana z nieruchomościami zarządza tymi budynkami na dzień 
dzisiejszy”. 
 
Radny Piotr Trojan – „Na komisji zgłaszałem, Ŝe ktoś wyrzucił psa ten pies jest spokojny ale 
pojawił się drugi, który atakuje. Nie  chce dzwonić na policje. Zgłaszam to tutaj bo przynajmniej 
tego jednego psa naleŜałoby wyłapać bo moŜe ugryźć dziecko. 
 
Wójt Andrzej Mazur  – „Musicie Państwo zdać sobie z tego sprawę, Ŝe musi być jakiś czas na 
zadziałanie. To nie jest taka prosta sprawa złapać psa. StraŜacy muszą mieć moŜliwość złapania 
go.” 
 
Radny Waldemar Balul – „ W związku z tym, Ŝe prawdopodobnie odbyły się zebrania sołeckie na 
temat funduszy sołeckich chciałbym się zorientować mniej więcej, na co przeznaczyli środki. 
 
Sekretarz Gminy Krystyna BłaŜewicz - „Nie wszystkie zebrania odbyły się, termin był 
wyznaczony do 30 września”. 
 
Wójt Andrzej Mazur –  „Od kosiarki przez kostkę,tyle co pamiętam i kruszywo na drogę”. 
 
Radny Waldemar Balul - „ Rozmawialiśmy kiedyś na zebraniach wiejskich na temat listy 
priorytetowej  inwestycji ewentualnych w przyszłości. Po półroczu miała być gotowa. Chodzi o to, 
aby ten plan był przejrzysty i moŜna go było zamieścić ewentualnie na stronie urzędu”. 
 
Wójt  Andrzej Mazur –  „Wykonaliśmy dość duŜą pracę we wszystkich sołectwach, które dostały 
prośbę, aby przedyskutować jakie inwestycje są dla nich potrzebne. Zbiliśmy to wszystko w 
ankietę. Rozdaliśmy Państwu ją jeszcze przed 30  czerwca, aby kaŜdy mógł się wypowiedzieć na  
piśmie i czekamy na Wasza reakcję juŜ 3 miesiące. Praca przez gminę i sołectwa została zrobiona 
teraz czekamy na państwa radnych”. 
 
Radny Piotr Trojan  – „ Kiedyś pytałem o to w odniesieniu do innej szkoły teraz pytam w 
odniesieniu do  Gimnazjum do funkcji dyrektora, czemu powierzenie a nie mianowanie z 
konkursu?”. 
 
Wójt Andrzej Mazur – „To jest tak samo czy z konkursu czy nie. JeŜeli kuratorium wyraŜa opinię 
pozytywną o  pracy dyrektora i wyraŜa zgodę na powierzenie na kolejna kadencję, to powierzamy 
nie robimy konkursu”. 
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Radny Stanisław Sienkiewicz – odnośnie współpracy ze stowarzyszeniami stwierdził, Ŝe:„KaŜda 
wieś teraz moŜe dać sobie spokojnie radę ale jest brak tak naprawdę współpracy z samorządem. 
Brak  pomocy merytorycznej”. 
 
Wójt Andrzej Mazu - zapytał Radnego Waldemara Balula czy jako prezes stowarzyszenia odczuł 
brak wsparcia ze strony urzędu przy tworzeniu projektu?. 
 
Radny Waldemar Balul –  odpowiedział, Ŝe największą barierą dla stowarzyszenia jest brak osoby, 
która pomoŜe merytorycznie przy pisaniu czy poprawieniu projektu. Dodał natomiast, Ŝe ze strony 
Urzędu Gminy pomoc w jego przypadku była 100%, co było dla niego zaskoczeniem .  
 
Wójt  Andrzej Mazur – „Nie moŜna mówić , Ŝe nie ma współpracy z urzędem. Trzeba przyjść i 
powiedzieć, Ŝe się chce. Wystarczy, Ŝe my piszemy do stowarzyszeń, zapraszamy was do 
wnioskowania o środki. Zawsze kiedy moŜemy to merytorycznie pomagamy”. 
 
Pracownik UG Dorota Dunio – poinformowała, Ŝe ostatnio razem z Panem Wójtem była na  
szkoleniu organizowanym przez Warmiński Zakątek na temat współpracy samorządu z 
organizacjami pozarządowymi. Na szkoleniu była tylko Pani Izabela Czaplicka ze stowarzyszenia 
„GAL” w Rogiedlach pomimo Ŝe indywidualne  zaproszenia były wysłane do stowarzyszeń. 
 
Radny Piotr Trojan  – powiedział, Ŝe na wczorajszym zebraniu wiejskim w Lubominie na którym 
była mowa o przeznaczeniu środków z funduszu sołeckiego padła propozycja zakupu koparki.  
Dodał, Ŝe naleŜałoby się zastanowić nad tym, poniewaŜ jego zdaniem koparka jest potrzebna.  
 
Wójt Andrzej Mazur  –  odpowiedział, Ŝe jego zdaniem jest juŜ za późno dlatego, Ŝe większość 
zebrań  wiejskich juŜ się odbyła i środki zostały przez sołectwa zaplanowane na inne cele.  
 
Radny Piotr Trojan – zaproponował,Ŝeby złoŜyć projekt do budŜetu. 
 
Wójt Andrzej Mazur – stwierdził, Ŝe naleŜy przygotować się do tego na spokojnie. Trzeba 
najpierw zobaczyć co chcą ludzie, jaki będziemy mieli budŜet. Bo na tą chwilę nie mamy 
wskaźników, nie wiemy jakie mamy subwencje czy dotacje. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz – zgodził się z Panem Wójtem odnośnie funduszu, Ŝe w tym roku 
nie ma co mieszać. Zgodził się równieŜ z Radnym Piotrem Trojanem , Ŝe koparka jest potrzebna i 
powinniśmy ją ująć w budŜecie. 
 
Ad 15. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z ostatniej sesji przyjęto przy 7 głosami „za” oraz 4 „wstrzymującymi”. 
 
Ad.16. Zamkniecie obrad. 
 
Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący rady dokonał zamknięcia XVI zwyczajnej 
sesji Rady Gminy. 
 
 
 
Protokolant:        Przewodniczący Rady Gminy 
    
Ilona Basałygo        Paweł Miąsko 


